

Title (en)

ITEM OF CLOTHING

Title (de)

BEKLEIDUNGSSTÜCK

Title (fr)

PIÈCE DE VÊTEMENT

Publication

**EP 3087856 A1 20161102 (DE)**

Application

**EP 16000809 A 20160408**

Priority

DE 202015003161 U 20150429

Abstract (en)

[origin: US2016316838A1] The invention relates to a clothing item (1'), in particular a jacket or a pair of trousers, in particular a motorcycle jacket for motorcyclists, including a chamber (4') for accommodating a body part (2') of a wearer of the clothing item (1'), in particular a leg or an upper body, and including an outer material (3') which encloses the chamber (4') externally at its circumference, and including a substantially breathable, wind-resistant and waterproof membrane (5', 6') which is arranged at the internal side of the outer material (3'), wherein the membrane (5', 6') is fastened with a fixed membrane portion (5, 5') internally on the outer material (3, 3') and extends with the fixed membrane portion (5') over part of the circumference of the chamber (4'). It is proposed that the membrane (5', 6') with a loose membrane portion (6') is not fastened to the outer material (3').

Abstract (de)

Die Erfindung betrifft ein Bekleidungsstück (1'), insbesondere eine Jacke oder eine Hose, insbesondere eine Motorradjacke für Motorradfahrer, mit einer Kammer (4') zur Aufnahme eines Körperteils (2') eines Trägers des Bekleidungsstücks (1'), insbesondere eines Beins oder eines Oberkörpers, sowie mit einem Obermaterial (3'), das die Kammer (4') an ihrem Umfang außen einschließt, und mit einer im Wesentlichen atmungsaktiven, winddichten und wasserfesten Membran (5', 6'), die an der Innenseite des Obermaterials (3') angeordnet ist, wobei die Membran (5', 6') mit einem festen Membranabschnitt (5') innen an dem Obermaterial (3') befestigt ist und sich mit dem festen Membranabschnitt (5') über einen Teil des Umfangs der Kammer (4') erstreckt. Es wird vorgeschlagen, dass die Membran (5', 6') mit einem losen Membranabschnitt (6') nicht an dem Obermaterial (3') befestigt ist.

IPC 8 full level

**A41D 1/084** (2018.01); **A41D 13/00** (2006.01); **A41D 27/28** (2006.01); **A41D 31/02** (2006.01)

CPC (source: EP US)

**A41D 1/084** (2013.01 - US); **A41D 3/00** (2013.01 - US); **A41D 13/0015** (2013.01 - EP US); **A41D 27/04** (2013.01 - EP US);  
**A41D 27/28** (2013.01 - EP US); **A41D 31/102** (2019.01 - EP US); **A41D 31/125** (2019.01 - EP US); **A41D 2600/102** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [XY] US 2013097763 A1 20130425 - LEWIS L DAVID [US]
- [Y] AT 5630 U1 20020925 - PFANNER ANTON [AT]

Designated contracting state (EPC)

AL AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HR HU IE IS IT LI LT LU LV MC MK MT NL NO PL PT RO RS SE SI SK SM TR

Designated extension state (EPC)

BA ME

DOCDB simple family (publication)

**DE 202015003161 U1 20150512**; EP 3087856 A1 20161102; EP 3087856 B1 20180307; ES 2664353 T3 20180419;  
US 2016316838 A1 20161103

DOCDB simple family (application)

**DE 202015003161 U 20150429**; EP 16000809 A 20160408; ES 16000809 T 20160408; US 201615138296 A 20160426